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2. NEDJELJA DOŠAŠĆA (C) 

Petnaeste godine vladanja cara Tiberija, dok je 
upravitelj Judeje bio Poncije Pilat, tetrarh Galileje 
Herod, a njegov brat Filip tetrarh Itureje i zemlje 
trahonitidske, i Lizanije tetrarh Abilene, za velikog 
svećenika Ane i Kajfe, dođe riječ Božja Ivanu, 
sinu Zaharijinu, u pustinji. On obiđe svu okolicu 
jordansku propovijedajući obraćeničko krštenje na 
otpuštenje grijeha kao što je pisano u Knjizi 
besjeda Izaije proroka: 
»Glas viče u pustinji: 
’Pripravite put Gospodinu, 
poravnite mu staze! 
Svaka dolina neka se ispuni, 
svaka gora i brežuljak neka se slegne! 
Što je krivudavo, neka se izravna, 
a hrapavi putovi neka se izglade! 
I svako će tijelo vidjeti spasenje Božje.’« 

SILNA NAM DJELA UČINI 
GOSPODIN:  

OPET SMO RADOSNI! 
 

Kad Gospodin vraćaše 
sužnjeve sionske, 

bilo nam je ko da snivamo. 
Usta nam bjehu puna 

smijeha, 
a jezik klicanja. 

 
Među poganima  
tad se govorilo: 
»Silna im djela  

Gospodin učini!« 
Silna nam djela  
učini Gospodin: 

opet smo radosni! 
 

Vrati, Gospodine,  
sužnjeve naše 

ko potoke negepske! 
Oni koji siju u suzama 

žanju u pjesmi. 
 

Išli su, išli plačući 
noseći sjeme sjetveno; 
vraćat će se s pjesmom 

noseći snoplje svoje. 
 

SVAKO ĆE TIJELO VIDJETI SPASENJE BOŽJE. 



 

vanđelje nam uokviruje povijesnu 
situaciju pojave Ivana Krstitelja. 
Imenuje sve vladare političke i 
duhovne. Zemlja je okupirana i 

razočarana. Skoro im se nameće 
pitanje, da li ih je i Bog ostavio. I u tome 
tragičnom i depresivnom stanju 
Izraelskoga naroda 'dođe Riječ Ivanu u 
pustinji…' Bog ih nije ostavio iako su 
potlačeni. Oni vjeruju u Boga, oni se 
nadaju 'obećanjima' i 'zakletvama' 
očevima (patrijarsima). – Iako je vrlo 
teško vjerovati 
'pozitivnim' 
obećanjima kada je 
sudeći po 
događajima sve 
govorilo obrnuto. 
To je poteškoća 
vjernosti u kriznim 
vremenima. Ipak se 
zbivanje ne događa 
slučajno. Postoji 
vlastita odgovornost 
pojedinca i zajednice. 
Kao što postoji 
akumulacija dobra 
tako postoji i 
akumulacija zla. Ivan 
poziva na obraćenje, ako se hoće prijeći 
'pustinju', ako se hoće izići 'iz 
pustinje'. Potrebno je imati druge 
kvalitete nego li što je se imalo u 
'ropstvu'. Potrebno je očistiti se od 
svojih grijeha. Kad bi ovaj Ivanov poziv 
sad aplicirali onda bi on prema meni 
izgledao ovako: Mi trebamo postati 
svjesni da smo dospjeli u ovu 'pustinju i 

ropstvo' također svojom krivnjom i 
svojim grijesima. I sad smo 'čuli glas 
poziva' – trebamo se obratiti, trebamo 
postati bolji, plemenitiji i humaniji. To 
od nas traži Bog i svijet… 
Preobrazba svijeta započinje od 
pojedinca. Iz pojedinaca se razvija 
stablo dobra i zla. Bog dolazi pojedincu i 
preko njega se očituje zajednici. To je 
očit slučaj s Ivanom Krstiteljem. A 
potpuna objava dogodila se kroz Isusa 
Krista. Čovjekova budućnost može se 

stvarati samo na 
principu 
'božanskih' 
kvaliteta. Bez 
božanskih 
'kvaliteta' ne 
možemo 
prepoznati ni 
Boga ni čovjeka. 
Potrebno je da iz 
sebe izbacimo sve 
ono što 'smeta' 
Bogu da u nama 
Bude prisutan. I 
na koncu, 
potrebno nama je 
da shvatimo da 

smo također odgovorno zalutali u svoju 
pustinju. Ima našega grijeha u našoj 
konfuznoj situaciji, ali mi se također 
svega toga možemo osloboditi. 
Optimistički smo otvoreni prema našim 
budućim danima. U nama je božanska 
nada. Imamo nadu koja nas vodi prema 
Božiću, prema obećanoj zemlji. Tu nadu 
također trebamo 'hraniti' svojom 

E
PRIPRAVITE PUT GOSPODINU… 



zauzetošću. Očistiti se svega što nam 
smeta da se nada ostvari. Za tjedan smo 
bliži Božiću, a dobro bi bilo da smo i 
svojom osobnošću bliže Bogu. Kao 
vjernici znamo kojim putom trebamo ići 
da se susretnemo s Bogom, da čujemo 
njegov glas i da on bude u nama. 
Otklonimo sve što nam smeta da idemo 
tim putom. To od nas traži Ivan Krstitelj, 
to je tražio od svojih suvremenika. 
Vjerujem da smo čuli njegov poziv, ali i 
da ćemo poći za tim pozivom. Ivan i 
njegov poziv nadilaze povijesni kontekst. 
On (poziv) je upućen svakom čovjeku i 
trajno ima svoju vrijednost. Potrebo je u 
sebi poravnati put. Mi smo skloni trajno 
tražiti razloge izvan sebe, a osobito u 
drugima. Pred nama su božanske 
stvarnosti i ne strašimo se žrtava i 
odricanja koja su potrebna da se dođe 
do Boga. 

Marijan Jurčević, OP 
 

 

 

Dogmu o bezgrješnom začeću proglasio 
je papa Pio IX. 8. prosinca 1854. Sto 
godina kasnije veliki marijanski papa Pio 
XII. izdaje encikliku Fulgens corona i 
proglašava godinu 1954. marijanskom. 
Uz ljubav prema Bezgrješnoj Djevici 
Papa je htio skupiti nove duhovne 
energije s kojima bi se suprotstavio 
zlima modernog vremena: ratu, klasnoj 
mržnji, materijalizmu, izopačenosti 
života. Marijanski ideal imao bi nas 
podsjetiti da je nemoguće pred očima 
zajedničke majke među sobom se mrziti 
a još manje ubijati, jer ona je Majka 
ljubavi. Papa Pio XII. za vrijeme svoga 
teškoga pontifikata u ratno i poratno 
doba stavljao je sve svoje pouzdanje u 
Blaženu Gospu. I nije bilo uzalud jer je 
njegov pontifikat doista jedno sjajno 
razdoblje crkvene povijesti kad su vjera i 
jedinstvo Crkve bili jači nego ikad prije i 
poslije. Četiri godine nakon proglašenja 
dogme o bezgrješnom začeću uslijedila 
je milosna Gospina ofenziva ukazanjima 
u Lurdu, Fatimi, Sirakuzi i Međugorju. 
II. vatikanski sabor uči o Marijinu 
bezgrješnom začeću: "Nije čudo da je 
kod svetih Otaca (sv. Germana, 
Anastazija Antiohijskog, sv. Andrije 
Kretskog, sv. Sofronija) nastao običaj po 
kojemu su Bogorodicu nazivali svu 
svetom i slobodnom od svake grješne 
ljage, oblikovanu od Duha Svetoga i 
učinjenu novim stvorenjem. Urešena već 
od prvog časa svoga začeća sjajem 
sasvim osobite svetosti, nazaretska je 
Djevica po Božjoj zapovijedi bila 
pozdravljena od anđela navještenja kao 
milosti puna..." 
 

BEZGREŠNO ZAČEĆE BDM 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

TJEDNI KALENDAR 

Ponedjeljak, 7.  prosinca 

Ambrozije;Sabina;Agaton 

Utorak, 8. prosinca 

Bezgrešno začeće BDM 

Srijeda, 9.  prosinca 

Valerija; Radmila  (kvatre) 

Četvrtak 10.  prosinca 

Gospa Loretska 

Petak,11.  prosinca 

Danijel; Sabin   (kvatre) 

Subota, 12.  prosinca 

BDM Guadalupska; (kvatre) 

Nedjelja, 13.  prosinca 

3. NED. DOŠAŠĆA 

ISUS TREBA U NAMA RASTI 
 

Ovo je vrijeme čekanja. Isuse, i inače mi uvijek 
nešto čekamo. To je naša stalna situacija. 
Čekamo bolji život, čekamo diplomu ili 
mirovinu, čekamo radno mjesto ili mjesečnu 
plaću, čekamo dolazak pisma ili glas prijatelja. 
Čekamo svršetak rata i prestanak strahota. 
Čekamo mir. Isuse, ovo je vrijeme čekanja. U 
ove dane imamo razloga da to čekanje još 
konkretnije izrazimo. Tako su hitne stvarnosti 
koje trebamo, kojima se nadamo. Ne vidimo 
ljudsko rješenje. Osjećamo sve više i više 
potrebu da zavapimo k tebi, Gospodine! Jer 
samo nas ti možeš spasiti, samo ti možeš 
učiniti da ljudi dođu k razumu. Od tebe, Isuse, 
očekujemo spasenje. Zato, Isuse, želim da 
svoje iščekivanje usmjerim na tebe. Osjećam 
da mi ne preostaje drugo nego čekati tebe, ići 
ususret tebi. Čekam toliko toga, nabrajam ti 
toliko toga i nikad ti neću moći sve reći, a ti mi 
poručuješ da je dovoljno da dođem k tebi, da 
se sjedinim s tobom. Dovoljno je tebe naći, 
tebe dočekati, tebe imati. Ti si sve, ti si 
spasenje, ti si život. Zato mi ne preostaje ništa 
drugo nego imati tebe, dočekati tebe. Zapravo 
osjećam da svi mi svoju energiju utrošimo u 
iščekivanje brojnih stvari, a ni ne mislimo da si 
ti punina i da u tebi kraljevstvo Božje ispunja 
sve druge želje. 
                                         fra Zvjezdan 

                          RASPORED EUHARISTIJSKIH  SLAVLJA 
                        Nedjeljom  u  9, 11  i  u 17  sati.  Radnim danom u 17 sati. 

Ponedjeljkom nema mise. 
                                              

Utorkom neposredno prije 
večernje svete  mise obavljamo 
pobožnost u čast svetom Antunu 
Padovanskom. 

 

www.franjevci-zemun.com    
tel. 011 / 2198134 

Na blagdan Bezgrešnog začeća BDM sveta 
misa u našoj crkvi bit će  samo u 17 sati. 


